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REVISTA PRESEI 

 

 

 Parlament/ Continuă audierea în comisii a miniştrilor propuşi în Guvernul 

Orban II 

Audierile miniştrilor propuşi în Guvernul Orban II continuă marţi în comisiile 

reunite de specialitate ale Parlamentului. 

 

Potrivit programului aprobat de Birourile reunite ale Legislativului, marţi, sunt 

aşteptaţi în comisiile parlamentare reunite, pentru audieri, Virgil Popescu - 

ministrul propus al Economiei, Energiei şi Mediului de Afaceri (ora 9,00), Ion 

Ştefan - ministrul propus al Dezvoltării (10,00), Ionuţ Stroe - ministrul propus al 

Tineretului şi Sportului (12,00), Cătălin Predoiu - ministrul propus al Justiţiei 

(13,00), Monica Anisie - ministrul propus al Educaţiei (14,00), Bogdan Aurescu - 

ministrul propus al Afacerilor Externe (15,00) şi Bogdan Gheorghiu - ministrul 

propus al Culturii (ora 16,00). 

 

Luni, în comisii au fost audiaţi Florin Cîţu - ministrul propus al Finanţelor, Costel 

Alexe - ministrul propus al Mediului, Nicolae Ciucă - ministrul propus al Apărării 

Naţionale şi Marcel Vela - ministrul propus al Afacerilor Interne. Singurul care a 

primit aviz pozitiv a fost Nicolae Ciucă, în timp ce Florin Cîţu, Costel 

Alexe şi Marcel Vela au primit aviz negativ. 

 

Miercuri - în ultima zi programată pentru audierea miniştrilor propuşi în Guvernul 

Orban II, în comisiile reunite vor intra: Adrian Oros - ministrul propus al 

Agriculturii şi Dezvoltării Rurale (ora 9,00), Victor Costache - ministrul propus al 

Sănătăţii (10,00), Marcel Boloş - ministrul propus al Fondurilor Europene (12,00), 

Violeta Alexandru - ministrul propus al Muncii (13,00) şi Lucian Bode - ministrul 

propus al Transporturilor (ora 15,00). 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica/2020/02/17/audieri-ministri-nicolae-ciuca-aviz-pozitiv-pentru-functia-de-ministru-al-apararii--450459
https://www.agerpres.ro/politica/2020/02/17/audieri-ministri-florin-citu-aviz-negativ-pentru-portofoliul-de-ministru-al-finantelor-publice--450430
https://www.agerpres.ro/politica/2020/02/17/audieri-ministri-costel-alexe-a-primit-aviz-negativ-pentru-un-nou-mandat-de-ministru-al-mediului-apelor-si-padurilor--450444
https://www.agerpres.ro/politica/2020/02/17/audieri-ministri-costel-alexe-a-primit-aviz-negativ-pentru-un-nou-mandat-de-ministru-al-mediului-apelor-si-padurilor--450444
https://www.agerpres.ro/politica/2020/02/17/audieri-ministri-marcel-vela-aviz-negativ-pentru-functia-de-ministru-al-internelor--450546
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*** Potrivit Regulamentului şedinţelor comune ale Parlamentului, fiecare candidat 

pentru funcţia de ministru este audiat, în şedinţă comună, de comisiile permanente 

ale celor două Camere al căror obiect de activitate corespunde sferei de competenţă 

a viitorului ministru. 

 

În urma audierii, comisiile vor întocmi un aviz comun consultativ, motivat. 

 

Pe 24 februarie este programat, în plenul Parlamentului, votul de învestitură a 

noului Cabinet. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Prima zi de audieri pentru miniștrii Cabinetului Orban II. Florin Cîţu, 

Marcel Vela şi Costel Alexe au primit aviz negativ, Nicolae Ciucă - aviz 

pozitiv 

Luni, marţi şi miercuri miniştrii propuşi pentru a face parte din Guvernul Orban II 

vor fi audiaţi în comisiile reunite de specialitate ale Parlamentului. 

Luni au fost audiați Florin Cîţu - ministrul propus al Finanţelor, Costel Alexe - 

ministrul propus al Mediului, Nicolae Ciucă - ministrul propus al Apărării 

Naţionale, şi Marcel Vela - ministrul propus al Afacerilor Interne. 

Singurul ministru propus care a primit aviz pozitiv a fost Nicolae Ciucă. 

Ministrul propus la Interne, Marcel Vela: Ordinea publică şi siguranţa cetăţeanului 

sunt foarte importante şi principalul scop al meu 

Marcel Vela, ministrul desemnat al Afacerilor Interne a primit 10 voturi pentru, 15 

voturi împotrivă şi 4 abţineri. 

„Ştiu că votul este politic, dar ţineţi cont că împreună putem face proiecte 

legislative utile pentru România”, a spus Marcel Vela la ieşire din Comisie. 
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Ministrul propus la Interne, Marcel Vela, a declarat luni, la audierile din comisiile 

parlamentare reunite, că principalul său scop îl reprezintă creşterea încrederii 

populaţiei în instituţiile din domeniul Ordine publică şi Siguranţa cetăţeanului, 

ceea ce impune continuarea unor măsuri de eficientizare şi modernizare a MAI. 

'Ordinea publică şi siguranţa cetăţeanului sunt foarte importante şi principalul 

scop al meu, ca ministru, şi al echipei care este acum în fruntea MAI este creşterea 

încrederii populaţiei în instituţiile din domeniul Ordine publică şi Siguranţa 

cetăţeanului, lucruri care impun continuarea unor măsuri de eficientizare şi 

modernizare a MAI. În acest context, sunt necesare măsuri de reformă privind 

organizarea şi funcţionarea Jandarmeriei Române, soluţii de reorganizare a 

Poliţiei Române, toate acestea pentru a consolida structurile operative implicate în 

lupta împotriva infracţionalităţii, a reţelelor de trafic de persoane şi droguri, 

contrabandă şi criminalitate organizată', a precizat Vela. 

Acesta a adăugat că, în perioada următoare, vor fi luate măsuri pentru 

eficientizarea activităţii MAI şi a structurilor din subordine, 'în raport cu rezultatele 

evaluării şi auditului privind activitatea din ultimii ani'. 

Florin Cîţu, ministrul desemnat al Finanţelor, a primit aviz negativ în comisiile 

reunite de specialitate din Parlament 

Florin Cîţu, ministrul desemnat al Finanțelor a primit 18 voturi pentru și 18 voturi 

împotrivă. 

PNL a spus deja cum va vota acest guvern. Obiectivul nostru rămâne alegerile 

anticipate (...) Părerea mea personală este că pensiile trebuiau crescute de la 1 

ianuarie, ca să nu existe niciun fel de discuții, nu amânate în septembrie. Trebuie 

să știm motivul pentru care a fost schimbată legea pensiilor, ca să nu crească 

pensiile de la 1 ianuarie, pentru că dacă creșteau de la 1 ianuarie, nu aveam 

acestă problemă astăzi(...) banii sunt în buget, puteam să o facem mai devreme. 

Bugetul este construit deja pe 2020, a spus Cîţu, după votul în comisiile de 

specialitate. 
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Cîţu a început audiarea în comisiile reunite de specialitate din 

Parlament prezentând realizările din cele trei luni din mandatul anterior în fruntea 

Ministerului Finanţelor, nu înainte de a le cere parlamentarilor să nu mai permită 

derapajele de la audierea din octombrie, când ministrul desemnat a fost întrerupt de 

mai multe ori, iar în sală s-au făcut semne şi remărci obscene. 

Procedura aprobată pentru audiere de către comisii este întrebare-răspuns. 

„Deşi am avut două încercări, OUG114/2018 a fost ucisă, a fost eliminată split 

TVA, eliminată supraimpozitarea contractelor part-time şi am eliminat 

supraaccciza la carburanţi", a spus Cîţu în deschiderea audierii sale. 

El a fost întrebat de parlamentarii opoziției dacă din toamnă va crește valoarea 

pensiilor cu 40 la sută. Florin Cîţu, ministrul desemnat al Finanțelor a reafirmat că 

așa cum scrie în lege așa se va întâmpla. Fostul ministru al Muncii Marius Budăi a 

insistat să primească un angajament ferm. Florin Cîţu a primit întrebări și de la 

Daniel Zamfir care a fost interesat mai ales de împrumuturile pe care le-a făcut 

Ministerul Finanțelor, mai ales de ce a fost nevoie de împrumuturi pe o perioadă 

așa de lungă, de 30 de ani. 

Ministrul propus al Mediului, Costel Alexe:  În domeniul pădurilor, în ultimii doi 

ani, cele mai mari hoţii au fost în Maramureş, Bistriţa-Năsăud şi Sibiu 

Costel Alexe, ministrul propus al Mediului, a primit 15 voturi pentru, 17 împotrivă 

și o abținere. 

Cele mai mari hoţii care au avut loc în ultimii doi ani în domeniul pădurilor au fost 

în judeţele Maramureş, Bistriţa-Năsăud și Sibiu și, după alegeri, indiferent cine va 

forma Guvernul, vor trebui făcuţi paşi importanţi pentru a rezolva această 

problemă, a declarat luni ministrul propus al Mediului, Costel Alexe, la audierea în 

Comisiile de specialitate reunite. 

'Comisia Europeană în aceşti trei ani şi-a pierdut efectiv răbdarea în raport cu 

autorităţile de la Bucureşti.  
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S-ar putea ca după alegerile anticipate sau alegeri la termen să ne regăsim cu toţii 

la aceeaşi masă şi va trebui, indiferent de cine va forma Guvernul, să fim mai 

credibili şi să facem paşi importanţi în a rezolva aceste probleme, pentru că nu 

sunt nici problemele lui Costel Alexe şi nici ale oricăruia dintre dumneavoastră. 

Sunt probleme cu care se confruntă România', a spus Alexe. 

Potrivit datelor prezentate de acesta, în ceea ce priveşte domeniul pădurilor, gărzile 

de mediu au semnalat că 'cele mai mari hoţii descoperite în ultimii doi ani' au fost 

în Maramureş, de unde au dispărut 110.000 metri cubi de lemne, Bistriţa-Năsăud, 

cu peste 30.000 mc furaţi, Sibiu - peste 20.000 mc. 

Alte judeţe unde se taie mult ilegal sunt Cluj, Caraş-Severin, Alba şi Neamţ. 

Nicolae Ciucă - ministrul propus al Apărării Naţionale - a primit aviz pozitiv cu 12 

voturi pentru, 3 împotrivă și 7 abțineri 

Ministerul Apărării şi Ministerul Economiei au reuşit să realizeze un plan pe 10 ani 

care "să exprime o proiecţie a nevoilor de apărare şi a fondurilor alocate", a 

afirmat, luni, ministrul propus al Apărării, Nicolae Ciucă, la audierile din 

Parlament. 

"MApN nu face politică, face doar politica de Apărare a ţării", a afirmat Ciucă la 

începutul audierilor, arătând că Ministerul Apărării este "în grafic" cu toate 

angajamentele. 

El a vorbit despre documentul semnat recent "prin care s-a consfinţit lărgirea Bazei 

'Mihail Kohgălniceanu'". "Avem nevoie de infrastructură pentru tot ce înseamnă 

achiziţiile de tehnică militară", a punctat Ciucă. 

Ministrul a adăugat că, în urma unui proces de consultare, la finalul lunii iunie, va 

exista "o imagine a tot ce înseamnă derularea proceselor de analiză şi semnare a 

contractelor pentru achiziţiile din 2020". 

"Împreună cu Ministerul Economiei am reuşit să furnizăm un plan pe 10 ani, care 

să exprime o proiecţie a nevoilor de Apărare şi a fondurilor alocate", a precizat 

Nicolae Ciucă. 
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Ministrul a subliniat nevoia de "lideri militari foarte bine pregătiţi" în Armata 

română 

______________________ 

Marţi, sunt aşteptaţi în comisiile parlamentare reunite, pentru audieri, Virgil 

Popescu - ministrul propus al Economiei, Energiei şi Mediului de Afaceri (ora 

9,00), Ion Ştefan - ministrul propus al Dezvoltării (10,00), Ionuţ Stroe - ministrul 

propus al Tineretului şi Sportului (12,00), Cătălin Predoiu - ministrul propus al 

Justiţiei (13,00), Monica Anisie - ministrul propus al Educaţiei (14,00), Bogdan 

Aurescu - ministrul propus al Afacerilor Externe (15,00) şi Bogdan Gheorghiu - 

ministrul propus al Culturii (ora 16,00). 

În cea de a treia zi de audieri, programate de Parlament, miercuri, în comisiile 

reunite vor intra: Adrian Oros - ministrul propus al Agriculturii şi Dezvoltării 

Rurale (ora 9,00), Victor Costache - ministrul propus al Sănătăţii (10,00), Marcel 

Boloş - ministrul propus al Fondurilor Europene (12,00), Violeta Alexandru - 

ministrul propus al Muncii (13,00) şi Lucian Bode - ministrul propus al 

Transporturilor (ora 15,00). 

La şedinţa de Guvern din această săptămână, premierul propus Ludovic Orban le-a 

cerut miniştrilor să fie "la înălţime" la audierile din comisiile de specialitate ale 

Parlamentului. 

"Vreau să vă readuc aminte că săptămâna viitoare, luni, marţi şi miercuri, sunt 

programate audierile în comisii. (...) Vreau să fiţi la înălţime, avem trei luni de 

mandat în care am reparat multe din stricăciunile provocate de guvernările 

habarniste şi rău intenţionate PSD timp de trei ani de zile. Avem cu ce ne prezenta 

în faţa comisiilor, nu trebuie să vă pese de votul efectiv, că nu ne judecă 

parlamentarii născuţi din pixul lui Dragnea, pesedişti sau de alte culori. Acolo 

important e - audierile vor fi publice - să arătaţi foarte clar ce aţi găsit, ce prostii 

au făcut cei de dinaintea noastră, cum am reparat ce am putut repara şi, mai ales, 

care e viziunea noastră şi soluţiile pentru rezolvarea fiecărei probleme", a spus 

Ludovic Orban. 
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Potrivit Regulamentului şedinţelor comune ale Parlamentului, fiecare candidat 

pentru funcţia de ministru este audiat, în şedinţă comună, de comisiile permanente 

ale celor două Camere al căror obiect de activitate corespunde sferei de competenţă 

a viitorului ministru. 

În urma audierii, comisiile vor întocmi un aviz comun consultativ, motivat. 

 (Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Iohannis, către primari: PNDL trebuie regândit, nu desființat 

Președintele Klaus Iohannis susține că PNDL nu trebuie desființat, ci regândit, 

mesajul fiindu-le transmis primarilor care participă la adunarea generală a 

Asociației Comunelor din România. 

 

„Foarte mulți dintre dumneavoastră ați implementat, în comunele pe care le 

reprezentați, proiecte finanțate prin PNDL. Și au fost bani mulți, uneori, și proiecte 

reușite în multe cazuri. Banii investiți eficient înseamnă întotdeauna dezvoltare, 

însă nu trebuie să trecem cu vederea neajunsurile acestui program. Tocmai de 

aceea, spun răspicat: acest program trebuie regândit, nicidecum desființat. Nu cred 

că este nimeni în această sală care dorește să mai asistăm la acordarea banilor pe 

criterii politice sau la decontarea unor lucrări fictive sau prost realizate”, a spus 

Iohannis. 

 

Cele mai importante declarații: 

 

 În primul meu mandat de Președinte am mers mult prin țară și m-am întâlnit 

cu mulți primari. Știu, așadar, că există o serie întreagă de probleme care 

apasă greu pe umerii comunităților locale și, implicit, pe umerii primarilor, 

și, tocmai de aceea, mă voi referi punctual la câteva dintre ele. 

 Am susținut, în repetate rânduri, că dezvoltarea comunităților locale nu 

poate fi realizată în absența fondurilor, care nu doar că trebuie să fie 

suficiente pentru a acoperi nevoile de pe plan local, ci trebuie să aibă și o 

alocare predictibilă.  
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Exemplul ultimilor ani ne-a arătat ce rezultate dezastruoase se pot genera 

prin politici care nu țin cont de aceste premise esențiale. 

 Bugete construite nerealist, ignorarea unor reguli elementare privind 

finanțele publice, subfinanțarea cronică a necesarului de investiții, fonduri 

alocate după bunul plac al puternicilor zilei, toate aceste practici au blocat 

pur și simplu dezvoltarea comunităților. 

 Acea perioadă, marcată de incompetență și diletantism, s-a încheiat, în 

sfârșit. Actualul Guvern nu doar că a crescut alocările pentru acest an, dar 

are, ca priorități, dezvoltarea rurală, sprijinirea comunităților locale prin 

programe finanțate atât de la bugetul de stat, cât și din fonduri europene, 

modernizarea și eficientizarea administrației publice locale. 

 Eu sunt sigur că procesul de reformare și modernizare va intra în linie 

dreaptă imediat ce vom avea o majoritate parlamentară care să reflecte 

voința cetățenilor și îmi doresc ca acest lucru să se întâmple cât mai repede. 

 În acest program de modernizare, satul românesc este o componentă 

esențială, iar una dintre priorități este ca marile programe naționale de 

investiții în mediul rural să fie reconfigurate, astfel încât să existe o 

transparentizare a acestora și o gestionare corectă a fondurilor publice. 

 Foarte mulți dintre dumneavoastră ați implementat, în comunele pe care le 

reprezentați, proiecte finanțate prin PNDL. Și au fost bani mulți, uneori, și 

proiecte reușite în multe cazuri. Banii investiți eficient înseamnă întotdeauna 

dezvoltare, însă nu trebuie să trecem cu vederea neajunsurile acestui 

program. Tocmai de aceea, spun răspicat: acest program trebuie regândit, 

nicidecum desființat. Nu cred că este nimeni în această sală care dorește să 

mai asistăm la acordarea banilor pe criterii politice sau la decontarea unor 

lucrări fictive sau prost realizate. 

 Risipa banilor publici trebuie stopată definitiv, iar acest lucru se poate 

realiza printr-o abordare coerentă și responsabilă.  
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De asemenea, un program absolut necesar și care va aduce beneficii certe 

comunităților locale este cel care vizează extinderea rețelei de gaze, anunțat 

deja de actualul Executiv. În 2018, de exemplu, s-au distribuit gaze naturale 

în doar 945 de localități din România, ceea ce înseamnă că doar aproximativ 

o treime din populație este conectată la rețeaua de gaze. Este un procent 

îngrijorător, care trebuie să ne determine să acționăm. 

 Mediul rural nu poate fi condamnat, la infinit, la sărăcie și subdezvoltare. 

Aproape jumătate din populația României nu este conectată la sistemul de 

canalizare și doar unul din trei români care locuiesc în mediul rural este 

deservit de sistemul public de alimentare cu apă. Trebuie să intrăm în 

normalitatea secolului în care trăim, iar investițiile trebuie să se realizeze 

ținând cont de nevoile din teritoriu. 

 Nu trebuie să mai vedem parcuri excesiv pavoazate și costisitoare, amenajate 

în mijlocul câmpului sau la marginea satului, în condițiile în care localitățile 

respective nu sunt racordate la rețeaua de apă sau de canalizare. Cu alte 

cuvinte, nu ne mai permitem să avem subdezvoltare și risipă. 

 Avem, totodată, nevoie de programe dedicate dezvoltării spiritului 

antreprenorial în mediul rural, de posibilități concrete de atragere a tinerilor 

în agricultură și de valorificarea întregului potențial al patrimoniului cultural 

de care dispune fiecare colectivitate locală. 

 Dacă tot vorbim despre bani, veți fi de acord cu mine că alocările de la 

bugetul de stat nu reprezintă singura sursă de finanțare a funcționării și 

dezvoltării autorităților locale. 

 Așadar, accesarea fondurilor europene trebuie să constituie o prioritate 

pentru fiecare administrație din România și mulți dintre dumneavoastră ați 

făcut lucruri admirabile cu acești bani. Așa cum știți, în această perioadă se 

discută, la nivel european, Cadrul Financiar Multianual, adică bugetul UE pe 

următorii ani, sursa acestor fonduri. 
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 Am susținut, chiar în ultima întâlnire pe care am avut-o cu Președintele 

Consiliului European, că Politica de Coeziune și Politica Agricolă Comună 

trebuie să aibă o finanțare corespunzătoare și condiții de implementare 

flexibile, pentru că doar așa pot fi recuperate decalajele de dezvoltare dintre 

statele membre ale Uniunii Europene. 

 Investiția în educație înseamnă investiția în viitor, iar copiii din mediul rural 

trebuie să beneficieze de aceleași condiții ca și cei care învață în marile 

orașe. 

 Depopularea satelor, abandonul școlar, accesul la educația timpurie, lipsa 

spațiilor de învățământ sigure reprezintă mari îngrijorări. Pentru a găsi 

soluțiile adecvate acestor probleme grave, unele chiar critice, este necesară o 

abordare integrată, pe termen lung, care să implice atât autoritățile centrale, 

cât și pe cele de la nivel local. Cu alte cuvinte, să nu mai „peticim”, ci să 

creăm programe concrete, gestionate riguros și, mai ales, predictibil, prin 

care școala românească de la sat să ajungă și ea în secolul XXI. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Câți bani au rămas la buget după plafonarea indemnizațiilor demnitarilor. 

Orban: „Nu e o sumă de lepădat” 

Prim-ministrul interimar Ludovic Orban a declarat luni că, potrivit estimărilor, 

plafonarea indemnizaţiei demnitarilor a dus la o economie de peste 1,2 miliarde lei. 

 

"În ceea ce priveşte plafonarea indemnizaţiilor, nu am plafonat indemnizaţiile 

numai pentru primari şi viceprimari. Am plafonat indemnizaţiile pentru toţi cei 

care primesc indemnizaţii din funcţii de demnitate publică: pentru parlamentari, 

pentru miniştri, pentru preşedintele României, pentru mine, ca prim-ministru. Iar 

rezultatul este că s-a făcut o economie la buget de peste 1.200.000.000, pe 

estimările pe care le-am făcut. Care nu e o sumă de lepădat", a spus Ludovic 

Orban, citat de Agerpres. 
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El a adăugat că, pentru a putea aloca resurse financiare către investiţii, este 

necesară o reducere a cheltuielilor de tip "subvenţii, creşteri de salarii în sectorul 

public, creşteri de venituri alocate de la bugetul de stat fără să existe o 

fundamentare foarte serioasă". 

"Situaţia bugetară este extrem de serioasă. Ani de zile s-au generat cheltuieli, fără 

să existe veniturile pentru susţinerea cheltuielilor respective. Chiar şi acum, după 

ce am avut un deficit bugetar de 4,6% pe cash şi 4% pe ESA, în fiecare săptămână 

în Parlament - care a intrat în campanie electorală şi îşi imaginează că oamenii o să 

îi voteze numai dacă dau astfel de legi - apar noi legi, care generează cheltuieli 

suplimentare şi care reduc venitul. Ultima - asta cu scutirea de impozit pe 

veniturile jurnaliştilor", a menţionat Orban. 

 

Acesta a atras atenţia asupra faptului că în acest moment nu există garanţii în ceea 

ce priveşte faptul că alocaţiile copiilor sunt folosite în interesul acestora şi a oferit 

exemplul Germaniei, unde părinţii beneficiază de scutiri de impozit. 

 

"Am spus din capul locului: nu poţi să dublezi alocaţiile de două ori într-un an. Nu 

se poate. O dată, în martie, la dezbaterea bugetului, şi după aia în decembrie. După 

aia, şi dacă ei ne resping ordonanţa care prorogă termenul de intrare în vigoare, eu 

nu am prevederile bugetare ca să pot să susţin lucrurile respective. Guvernul o să 

fie pus în situaţia în care să aleagă între legea plafoanelor, legea bugetului de stat, 

reglementările la nivel european şi plata ca urmare a respingerii ordonanţei de 

prorogare. (...) În Germania, de exemplu, pentru că m-aţi întrebat de alocaţiile de 

copii, e o scutire de impozit în funcţie de numărul de copii, astfel încât să existe un 

stimulent fiscal pentru familia care are copii. Noi acum nu avem nicio garanţie că 

toţi banii care se duc din alocaţii vor fi folosiţi în interesul copiilor", a arătat Orban. 

(Sursa: Agerpres) 
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 CCR discută sesizarea privind OUG referitoare la Sistemul naţional unic 

pentru apeluri de urgenţă 

Curtea Constituţională a României urmează să discute, marţi, sesizarea Avocatului 

Poporului privind OUG referitoare la Sistemul naţional unic pentru apeluri de 

urgenţă şi comunicaţiile electronice, despre care afirmă, între altele, că "afectează 

drepturile, libertăţile şi îndatoririle cetăţeneşti". 

 

Pe 12 septembrie anul trecut, Avocatul Poporului a anunţat că a sesizat Curtea 

Constituţională cu excepţia de neconstituţionalitate a OUG 62/2019 pentru 

modificarea şi completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului 34/2008 privind 

organizarea şi funcţionarea Sistemul naţional unic pentru apeluri de urgenţă şi 

comunicaţiile electronice. 

 

"Avocatul Poporului a sesizat Curtea Constituţională a României cu excepţia de 

neconstituţionalitate a Ordonanţei de urgenţă a Guvernului 62/2019 pentru 

modificarea şi completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului 34/2008 privind 

organizarea şi funcţionarea Sistemului naţional unic pentru apeluri de urgenţă şi 

pentru completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 111/2011 privind 

comunicaţiile electronice. Avocatul Poporului constată, între altele, că OUG 

62/2019 afectează drepturi, libertăţi şi îndatoriri cetăţeneşti. Avocatul Poporului 

apreciază că se impune din partea legiuitorului delegat un spor de rigoare în 

motivarea urgenţei, a dovedirii existenţei unei situaţii extraordinare, cu respectarea 

principiului proporţionalităţii restrângerii exerciţiului drepturilor afectate şi a 

jurisprudenţei Curţii Constituţionale, exigenţe pe care actul normativ criticat nu le 

întruneşte", se anunţa într-un comunicat al instituţiei transmis AGERPRES. 

 

Potrivit sursei citate, argumentele utilizate în preambulul actului normativ nu sunt 

de natură să justifice situaţia extraordinară şi nici urgenţa unui act normativ care, 

reglementând obligativitatea colectării datelor cu caracter personal şi a stocării pe 

un termen nedefinit a acestora, limitează drastic exercitarea dreptului la viaţă 

intimă, familială şi privată. 
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"Cât priveşte argumentul legat de necesitatea stringentă privind localizarea celor 

care apelează la 112, Avocatul Poporului menţionează că aceasta era posibilă şi 

prin reglementarea anterioară. În plus, din examinarea dispoziţiilor legale nu 

rezultă scopul colectării datelor de identificare şi nici asigurarea garanţiilor că 

acestea vor fi folosite exclusiv în scopul declarat în preambul. Finalitatea urmărită 

de legiutorul delegat, şi anume reducerea apelurilor abuzive prin identificarea şi 

sancţionarea apelanţilor abuzivi, prin intermediul colectării datelor de identificare 

ale utilizatorilor de cartele preplătite, nu constituie o situaţie extraordinară, nu este 

de natură a justifica urgenţa reglementării", a adăugat Avocatul Poporului. 

 

În ceea ce priveşte completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului 111/2011 

privind comunicaţiile electronice, justificarea oferită nu conţine elementele 

necesare pentru care situaţia care nu poate fi amânată ori necesitatea colectării 

datelor de identificare ale utilizatorilor de cartele preplătite prin ordonanţă de 

urgenţă, cu atât mai mult cât aceeaşi reglementare prin lege a fost supusă 

controlului a priori de constituţionalitate, aceleaşi norme introduse fiind constatate 

ca neconstituţionale. De altfel, urgenţa reglementării nu se justifică nici prin 

prevederile conţinute, întrucât Ordonanţa de urgenţă a Guvernului 62/2019 nu 

cuprinde nicio măsură de aplicare imediată de natură să rezolve o situaţie 

extraordinară. Dimpotrivă, aplicarea efectivă a soluţiei legislative privind 

colectarea datelor de identificare ale utilizatorului final al cartelei SIM preplătite se 

realizează începând cu data de 1 ianuarie 2020. 

 

"În context, Avocatul Poporului observă faptul că OUG 62/2019 încalcă art. 115 

alin. (6) din Constituţie, prin afectarea dreptului la viaţă intimă, familială şi privată, 

prevăzut de art. 26 din Legea fundamentală şi art. 11 şi art. 20 prin raportare la art. 

8 din Convenţia pentru apărarea drepturilor omului şi a libertăţilor fundamentale. 

Avocatul Poporului reaminteşte faptul că, prin Decizia 461/2014 a Curţii 

Constituţionale, a fost admisă obiecţia de neconstituţionalitate a Legii pentru 

modificarea şi completarea Ordonanţei de Urgenţă a Guvernului 111/2011, în 

ansamblul ei. Comparând textele din actul normativ constatat neconstituţional şi 

cele din art. II al ordonanţei de urgenţă criticate, Avocatul Poporului observă că 

unele conţin aceleaşi soluţii legale. Î 
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n fine, Avocatul Poporului apreciază că actul normativ criticat este în contradicţie 

cu dreptul şi jurisprudenţa europeană în materia comunicaţiilor electronice şi nu 

asigură un cadru adecvat şi suficient de protecţie a datelor cu caracter personal de 

la dispoziţia administratorului SNUAU, conform legislaţiei europene în materie, 

măsura colectării însăşi fiind neadecvată în sensul depăşirii scopului propus - acela 

de sancţionare a apelanţilor abuzivi la Serviciul de urgenţă", a concluzionat sursa 

citată.  

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 ANAF vine cu o noua varianta pentru declaratia 230, prin care se 

directioneaza parte din impozit catre ONG-uri. Ce se intampla cu cine a 

depus deja vechiul formular? 

Agentia Nationala de Administrare Fiscala (ANAF) a publicat o noua varianta a 

formularului 230 prin care persoanele fizice care realizeaza venituri din salarii si 

asimilate salariilor si/sau venituri din pensii pot directiona o parte din impozitul pe 

venit catre organizatiile non-guvernamentale (ONG-uri). 

 

Atentie! Momentan, formularul este in dezbatere publica si abia dupa ce va fi 

aprobat si publicat in Monitorul Oficial va putea fi depus. 

 

Formularul 230 se depune pana la 25 mai 2020, pentru impozitul aferent anului 

2019. Depunerea Declaratiei 230 nu este obligatorie, dar este foarte important de 

precizat ca, in cazul in care nu donati din impozitul pe venit catre ONG-uri, aceasta 

suma nu intra in buzunarul vostru, ci ramane la stat. 

 

ANAF a venit cu acest nou formular pentru ca in momentul de fata romanii trebuie 

sa depuna doua astfel de declaratii: una aferenta perioadei 1 ianuarie - 31 martie 

2019 si alta pentru perioada 1 aprilie - 31 decembrie 2019. 

 

Si asta pentru ca anul trecut, pana la finalul lunii martie, se directiona 3,5% din 

impozitul pe venit doar catre ONG-urile care furnizeaza servicii sociale acreditate, 

iar celelalte primeau 2%. Insa de la 1 aprilie 2019 legea a fost modificata, astfel 

incat putem redirectiona 3,5% catre toate organizatiile neguvernamentale. 
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Iata cum arata noul formular 230 

Cine poate utiliza formularul 230 

 

Formularul se completeaza si se depune de catre persoanele fizice care dispun 

directionarea unei sume din impozitul anual datorat pentru sustinerea entitatilor 

nonprofit care se infiinteaza si functioneaza in conditiile legii si a unitatilor de cult, 

precum si pentru acordarea de burse private, conform legii si care realizeaza 

urmatoarele venituri din Romania: 

 venituri din salarii si asimilate salariilor; 

 venituri din pensii; 

 venituri din activitati independente/activitati agricole, impuse pe baza de 

norma de venit; 

 venituri din activitati independente realizate in baza contractelor de activitate 

sportiva, pentru care impozitul se retine la sursa; 

 venituri din drepturi de proprietate intelectuala, altele decat cele pentru care 

venitul net se determina in sistem real; 

 venituri din cedarea folosintei bunurilor, pentru care venitul net se determina 

pe baza cotelor forfetare de cheltuieli sau pe baza normelor de venit. 

Cum se completeaza noul formular 230 

 

Sectiunea II din formular se completeaza de contribuabilii care, in anul 2019, au 

realizat venituri din salarii si asimilate salariilor, pensii si/sau din activitati 

independente realizate in baza contractelor de activitate sportiva pentru care 

impozitul se retine la sursa si care dispun directionarea unei sume din impozitul 

anual datorat pentru sustinerea entitatilor nonprofit care se infiinteaza si 

functioneaza in conditiile legii si a unitatilor de cult, precum si pentru acordarea de 

burse private, dupa cum urmeaza: 

 

 

https://static.anaf.ro/static/10/Anaf/legislatie/Anexa1_14022020.pdf
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a) pentru perioada 1 ianuarie - 31 martie 2019 inclusiv: 

 dispun asupra destinatiei sumei reprezentand 2% din impozitul aferent 

perioadei pentru sustinerea entitatilor nonprofit care se infiinteaza si 

functioneaza in conditiile legii si a unitatilor de cult; sau 

 dispun asupra destinatiei sumei reprezentand 2% din impozitul aferent 

perioadei, pentru acordarea de burse private, conform legii; sau 

 dispun asupra destinatiei sumei reprezentand 3,5% din impozitul aferent 

perioadei, pentru sustinerea entitatilor nonprofit si a unitatilorde cult, care 

sunt furnizori de servicii sociale acreditati cu cel putin un serviciu social 

licentiat, in conditiile legii. 

b) pentru perioada 1 aprilie - 31 decembrie 2019, dispun directionarea unei sume 

reprezentand pana la 3,5% din impozitul aferent perioadei pentru sustinerea 

entitatilor nonprofit care se infiinteaza si functioneaza in conditiile legii si a 

unitatilor de cult, precum si pentru acordarea de burse private. 

 

Sectiunea III se completeaza de catre contribuabilii care, in perioada 1 ianuarie - 31 

decembrie 2019, au realizat venituri din activitati independente/activitati agricole, 

impuse pe baza de norma de venit, drepturi de proprietate intelectuala, altele decat 

cele pentru care venitul net se determina in sistem real si/sau din cedarea folosintei 

bunurilor,pentru care venitul net se determina pe baza cotelor forfetare de 

cheltuieli sau pe baza normelor de venit si care dispun directionarea unei sume 

reprezentand pana la 3,5% din impozitul anual pentru sustinerea entitatilor 

nonprofit care se infiinteaza si functioneaza in conditiile legii si a unitatilor de cult, 

precum si pentru acordarea de burse private. 

 

Iata mai multe instructiuni de completare a formularului 230 

Persoanele fizice care opteaza pentru directionarea unei sume din impozitul anual 

pentru sustinerea mai multor entitati nonprofit/unitati de cult, precum si pentru 

acordarea de burse private, completeaza in mod corespunzator formularul  

 

https://static.anaf.ro/static/10/Anaf/legislatie/anexa_1_INST230_14022020.pdf
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"Anexa nr.... la Cerere privind destinatia sumei reprezentand 2% sau 3,5% din 

impozitul anual pe veniturile din salarii si din pensii/Cerere privind destinatia 

sumei reprezentand pana la 3,5% din impozitul anual datorat". 

 

Iata aici anexa formularului 230 

Ce se intampla cu formularele trimise deja 

 

ANAF precizeaza ca, "in cazul formularelor 230 inregistrate la organul fiscal 

central competent pana la data publicarii prezentului ordin in Monitorul Oficial al 

Romaniei, optiunea contribuabililor referitoare la directionarea unei sume din 

impozitul anual datorat, incepand cu anul 2019, ramane valabila". 

 

Nu se stie insa ce pot face cei care au depus un singur formular 230 si nu doua, 

aferente perioadelor 1 ianuarie - 31 martie 2019 si 1 aprilie - 31 decembrie 2019. 

 

Ziare.com a solicitat telefonic ANAF precizari in acest sens, dar ni s-a cerut sa 

facem o solicitare scrisa. In momentul in care vom primi raspunsul, il vom publica. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Bani europeni pentru racordarea la reţeaua de gaze. În România, doar 35% 

din populație are acces la gaze naturale 

În România, doar o treime din populație are acces la gaze naturale. Asta deși țara 

noastră are zăcăminte importante, iar anul viitor ar urma să înceapă și extracția în 

Marea Neagră. Costurile mari cu branșamentele și birocrația rămân principalele 

impedimente. Autoritățile vor să aloce 200 de milioane de euro, bani europeni, 

pentru ca numărul gospodăriilor care vor fi conectate la rețeaua de gaze să se 

dubleze în următorii patru ani. 

În Mărăcineni, comună satelit a orașului Buzău, trăiesc peste 15.000 de oameni. 

Sătenii se încălzesc cu lemne şi așteaptă de 30 de ani să ajungă gazele la ei. 

Conducta este aproape, la nici un kilometru distanță, iar lemnele de foc sunt tot 

mai scumpe și greu de procurat. 

https://static.anaf.ro/static/10/Anaf/legislatie/anexa_f230_14022020.pdf
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Peste 4.200 de locuințe din Mărăcineni vor avea acces la gaze de anul acesta, 

promit autoritățile. Racordarea la conducta magistrală se va face pe sub râul 

Buzău, iar costul va fi suportat de compania de stat, Transgaz. Primăria va aduce 

țevile până la casele oamenilor. Branșamentele individuale vor fi pe cheltuiala 

sătenilor. 

La nivel național, doar 35% din populație are acces la gaze naturale. Autoritățile 

vor ca ponderea să se dubleze în următorii patru ani. Așa că pun la dispoziție 200 

de milioane de euro, bani europeni. Proiectele pentru realizarea studiilor de 

fezabilitate vor putea fi depuse din primăvară. 

Anul următor ar urma să înceapă și extracția gazului din Marea Neagră. Va fi astfel 

un surplus de materie primă care trebuie valorificat. Specialiștii în energie spun 

însă că marea problemă va fi tocmai costul branşametelor. 

O soluție ar fi ca autoritățile să le acorde consumatorilor vulnerabili, acei clienți cu 

venituri mici, subvenții pentru realizarea bransamentelor, mai spun specialiștii. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Fonduri europene de aproape 211 milioane de euro pentru investiţii în 

agricultură şi dezvoltare rurală în 2020 

Agenţia pentru Finanţarea Investiţiilor Rurale (AFIR) va deschide în perioada 

martie - iulie 2020 mai multe sesiuni de depunere de proiecte pentru 12 submăsuri 

din PNDR 2020, fondurile totale alocate fiind estimate la aproape 211 milioane de 

euro, conform datelor publicate pe site-ul Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării 

Rurale (MADR). 

 

Una dintre cele mai aşteptate submăsuri - sM 4.3 'Investiţii pentru dezvoltarea, 

modernizarea şi adaptarea infrastructurii agricole şi silvice - componenta irigaţii' 

are prevăzute şi cele mai multe fonduri pentru sesiunea care se va deschide în 

martie - aprilie, respectiv 43,22 milioane de euro. 
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O altă submăsură cu fonduri de 42,68 milioane de euro, programată pentru 

deschidere la finele lunii aprilie, este sM 6.1 'Sprijin pentru instalarea tinerilor 

fermieri', iar alte 42,28 milioane de euro sunt disponibile din martie pentru sM 15.1 

'Plăţi pentru angajamente de silvo-mediu'. 

 

Submăsura sM 17.1 'Contribuţii la primele de asigurări' cu deschidere în luna 

martie are prevăzute fonduri de 39,33 milioane de euro, în timp ce submăsurile sM 

5.1 'Sprijin pentru investiţii în acţiuni preventive menite să reducă consecinţele 

dezastrelor naturale, evenimentelor adverse şi evenimentelor catastrofale' şi sM 5.2 

'Sprijin pentru investiţii în acţiuni menite să reducă consecinţele dezastrelor 

naturale, evenimentelor adverse şi evenimentelor catastrofale', ambele programate 

pentru deschidere în luna februarie, au disponibile fonduri de 13,03 milioane de 

euro, respectiv 3,67 milioane de euro. 

 

Potrivit sursei citate, în luna aprilie se deschide sM 4.2 'Sprijin pentru investiţii în 

procesarea/marketingul produselor agricole' care are prevăzută o alocare de 6,89 

milioane de euro. 

 

De asemenea, tot în luna aprilie vor mai fi deschise măsurile M 2 'Servicii de 

consiliere, servicii de gestionare a fermei şi servicii de înlocuire în cadrul fermei', 

care are o alocare de 7,22 milioane de euro, şi sM 19.3 'Pregătirea şi 

implementarea activităţilor de cooperare ale Grupului de Acţiune Locală' cu 

fonduri de 4,35 milioane de euro. 

 

Nu în ultimul rând, în luna iulie se vor deschide sesiuni pentru sM 3.2 'Sprijin 

pentru activităţile de informare şi de promovare desfăşurate de grupurile de 

producători în cadrul pieţei interne' pentru care a fost alocată o sumă de 4,07 

milioane de euro, pentru sM 3.1 "Sprijin pentru participarea pentru prima dată la 

schemele de calitate" - 2,008 milioane de euro, iar din luna martie se pot depune 

proiecte pentru sM 9.1a 'Înfiinţarea grupurilor de producători în sectorul pomicol' 

cu fonduri de 1,98 milioane de euro. 
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Potrivit datelor Ministerului Agriculturii, suma totală plătită beneficiarilor până la 

mijlocul lunii decembrie se ridică la 5,22 de miliarde de euro, din care 2,86 

miliarde de euro pe măsurile de investiţii şi 2,36 miliarde de euro pe măsurile care 

vizează angajamente de mediu şi climă pentru care se efectuează anual plăţi 

compensatorii pe suprafaţă, potrivit datelor Ministerului Agriculturii. 

 

Gradul de absorbţie pe fondurile europene gestionate de AFIR depăşea 55% la 

mijlocul lui decembrie, iar cu prefinanţarea pe care a primit-o România în anii 

2015 şi 2016 se ajungea la 59%. 

 

Până la data de 8 februarie, Comisia Europeană a rambursat României aproximativ 

4,6 miliarde de euro pentru investiţiile în agricultură şi dezvoltarea durabilă a 

mediului rural finanţate prin Programul Naţional de Dezvoltare Rurală 2020. 

 

Prin Programul Naţional de Dezvoltare Rurală 2014 - 2020 ( PNDR) se acordă 

fonduri nerambursabile de la Uniunea Europeană şi Guvernul României pentru 

dezvoltarea economico - socială a spaţiului rural. Cele 14 măsuri de dezvoltare 

rurală au o alocare financiară de 9,363 miliarde de euro, din care 8,015 miliarde de 

euro din Fondul European Agricol pentru Dezvoltare Rurală (FEADR) şi 1,347 

miliarde de euro contribuţie naţională.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Facilităţile fiscale în construcţii, introduse prin OUG/114 au împins sectorul 

spre un plus, în 2019, nemaiîntâlnit după anii de criză: 27,6%. Sectorul 

construcţiilor a crescut în 2019 cu 27,6% şi, chiar dacă ponderea lui în PIB 

este redusă, a influenţat pozitiv creşterea economică de 4,1% înregistrată în 

2019 

Potrivit datelor INS publicate la finalul săptămânii trecute, sectorul construcţiilor, 

unul dintre cele mai vitregite din economie în ultimul deceniu, s-a răzbunat în 

2019. Sectorul a crescut puternic, an/an, pe toate elementele de structură şi 

obiectele de construcţii. 
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De la debutul crizei, în 2009 (11 ani), construcţiile au avut opt ani de cădere şi doar 

trei ani de creştere. Situaţia s-a schimbat odată cu apariţia Ordonanţei 114/2018, 

care a introdus o serie de facilităţi pentru sectorul construcţilor. Astfel că, în vreme 

ce unii blestemau ordonanţa, constructorii o binecuvântau. OUG 114 a prevăzut 

mai multe facilităţi: angajaţii din construcţii au fost exceptaţi de la plata 

contribuţiei de asigurări sociale de sănătate până în 2028. Li s-a redus cota de 

contribuţie de asigurări sociale de la 25% la 21,25%. 

Veniturile brute lunare din salarii au fost scutite de la plata impozitului pe venit 

până în 2028. În sector au reînceput angajările. Acum lucrează în construcţii în jur 

de 400.000 de oameni, un plus de 15.000 în ultimul an. Potrivit dateleor Statisticii 

pentru 2019, construcţiile, pe ansamblu, au crescut cu 27,6%. Lucrările de 

construcţii noi au crescut cu 32,5%, an/an. Lucrările de întreţinere şi reparaţii 

curente au avut un avans 26,3%, în timp ce lucrările de reparaţii capitale s-au 

majorat cu 0,9%. 

Decembrie la decembrie (serie brută), construcţiile au avut, pe total, un avans de 

24,8%. 

Pe elemente de structură, construcţiile noi au avansat cu 32,8%, reparaţiile capitale 

au scăzut cu 3,9%, iar lucrările de întreţinere au consemnat un plus de 20,9%. Pe 

obiecte de construcţii, clădirile rezidenţiale au consemnat un avans de 11%. 

Sectorul nerezidenţial a făcut un pas uriaş - plus 79,9%, iar construcţiile inginereşti 

(afacerile statului) au crescut cu 4,3%. Faţă de noiembrie (serie ajustată) în 

decembrie a existat o scădere, dar mai mică faţă de alţi ani.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Costel Alexe: Denes a facut doar rau, cele mai multe taieri ilegale sunt in 

judetul lui. Topul zonelor cu defrisari 

Ministrul demis si propus al Mediului, Costel Alexe, a spus, in timpul audierilor de 

la comisia de specialitate, ca fostul ministru PSD al Mediului Ioan Denes a facut 

doar rau silviculturii din Romania si ca in ultimul an al mandatului acestuia au 

crescut taierile ilegale in judetul Bistrita-Nasaud cu 24%. 
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"Din pacate, desi suntem astazi adversari politici, dupa doamna Doina Pana, care a 

fost ministrul Apelor si Padurilor, un ministru bun de altfel, nu o spun eu, o spun si 

cei din minister pe care i-am gasit, dupa domnia sa cred cu tarie ca acest minister a 

fost condus de cel mai slab ministru (sic!) care l-a avut Romania vreodata in 

domeniul silvic si forestier: domnul Denes. 

 

Domnul Denes a facut doar rau silvicuturii din Romania si, din pacate, nu am 

gasit inca o actiune buna sau o masura buna pe care sa o fi luat. Indiferent care este 

raspunsul sau realitatea, va spun un singur lucru. In ultimul an al mandatului 

sau, in judetul Bistrita-Nasaud, nu o spun eu, o spun rapoartele Garzii 

Forestiere, taierile ilegale in judetul Bistrita-Nasaud au crescut cu 24 la suta. 

In judetul ministrului Apelor si Padurilor", a spus Costel Alexe, la audierile de 

la comisiile din Parlament. 

 

Potrivit datelor prezentate de acesta, in ceea ce priveste domeniul padurilor, garzile 

de mediu au semnalat ca "cele mai mari hotii descoperite in ultimii doi ani" au fost 

in Maramures, de unde au disparut 110.000 metri cubi de lemne, Bistrita-

Nasaud, cu peste 30.000 mc furati, Sibiu - peste 20.000 mc. 

 

Alte judete unde se taie mult ilegal sunt Cluj, Caras-Severin, Alba si Neamt. 

 

Alexe a prezentat ce a gasit in minister pe tema padurilor. 

 

"Un SUMAL inghetat, cifre in crestere ale taierilor ilegale de paduri, 2019 mai 

mari ca 2018, studii bine ascunse cu paduri virgine amanate de la protectie, lipsa 

padurilor exploatate si neimpadurite in termenul legal de doi ani de zile, o regie a 

padurilor, stiti ca au fost nemumarate discutii in cadrul comisiilor privind 

Romsilva, solicitari ale comisiilor in care li s-au raspuns in doi peri, o serie de 

politici dusmanoase fata de ce avem mai de pret, padurile Romaniei", a mai spus 

Alexe. 

 

El a precizat ca a comprimat in trei luni masuri pe care guvernarile precedente nu 

le-au luat in trei ani. 
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Alexe a mai anuntat ca aproape 40 la suta din Padurea Baneasa va deveni padure-

parc. 

 

"37 la suta din suprafata padurii Baneasa, administrata de Romsilva, va deveni 

padure-parc. Sunt dintre dumneavoastra care m-au sunat si mi-au spus, Costel, 

avem paduri in jurul oraselor in care locuim, am vrea sa le bagam in zone de 

protectie sa nu mai fie paduri de productie si padurile sa aiba acel rol pe care ar 

trebui in jurul oraselor, de plaman verde. 

 

Celelalte 67 la suta din padurea Baneasa, desi sunt proprietate privata, am luat 

decizia cu ai nostri colegi din cadrul ministerului ca in amenajamentul silvic din 

luna martie sa intre in zona de protectie. Pentru ca Bucurestiul sufera astazi din 

cauza poluarii", a mai afirmat ministrul propus la Mediu. 

 

El a mentionat ca exista cinci proiecte de hotarare de guvern cu paduri-parc care 

vor fi redate cu titlu gratuit administratiilor locale din Ramnicu Valcea, Timisoara, 

Buzau, Suceava si Calimanesti. 

 

De asemenea, Alexe a mai spus ca, in aceasta primavara, vor fi cele mai multe 

santiere de reimpadurire care au avut loc vreodata in Romania. 

 

Alexe este de acord cu exploatarea padurii, dar sa fie facuta durabil si sustenabil. 

 

"Sunt de acord sa exploatam padurea, durabil si sustenabil pentru generatiile 

viitoare. Dar daca ai primit avizul sa o exploatezi, ai si obligatia sa faci regenerare, 

altfel te supui rigorilor legii. Am facut si un pas important pentru intarirea 

controlului, toate organizatiile neguvermantale sa poata sa aiba acces in fondul 

forestier. 

 

Nu as vrea sa ii dau numele ca nu am discutat si nu am acordul lui, dar acum doua 

zile m-a sunat un presedinte al unei importante asociatii de profil din Romania sa 

imi spuna ca e sechestrat in interiorul fondului forestier", a mai afimat Alexe. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Ludovic Orban anunță că 80% din redevențele pe exploatările de suprafață 

vor rămâne la bugetele locale 

Prim-ministrul interimar Ludovic Orban, prezent luni la Adunarea generală a 

Asociaţiei Comunelor, a declarat că săptămâna viitoare ar putea fi adoptată 

hotărârea de guvern în baza căreia redevenţele din exploatări de suprafaţă să 

rămână, în proporţie de 80%, la nivelul bugetelor locale, informează Agerpres. 

„Sigur, suntem în statut de guvern interimar, deci practic nu avem capacitatea de a 

emite proiecte de legi sau ordonanţe de urgenţă, până la învestirea următorului 

guvern. Putem să rezolvăm tot ce ţine de legislaţia secundară, hotărâri de guvern. 

De exemplu, pregătim hotărârea de guvern, pe care o vom adopta probabil 

săptămâna viitoare, privind normele metodologice privitoare la asigurarea ca 

resursă pentru bugetul consiliilor locale şi consiliilor judeţene a 80% dintre 

redevenţele pe exploatările de suprafaţă de pe raza localităţilor”, a spus premierul. 

El a menţionat că Guvernul interimar doreşte să asigure finanţarea lucrărilor pe 

PNDL 2, cu condiţia să existe „o corespondenţă între situaţiile de lucrări avizate şi 

realitatea din teren”. 

În ce priveşte bugetul Uniunii Europene pe perioada 2021-2027, Orban a precizat 

că, în cadrul negocierilor, România are în vedere asigurarea de resurse financiare 

pentru continuarea proiectelor de dezvoltare ale localităţilor rurale. 

„Încercăm să negociem o creştere a flexibilităţii, de exemplu, între Pilonul I, care 

înseamnă plăţi directe, şi Pilonul II, care înseamnă investiţii în dezvoltarea rurală, 

să creştem flexibilitatea - de la 5% la 10% - astfel încât să avem posibilitatea, în 

cazul în care există resurse suplimentare, să putem suplimenta, prin mutarea 

banilor către Pilonul II, proiectele cu finanţare europeană pentru dezvoltarea 

comunităţilor locale”, a mai spus el. 

Orban a vorbit şi despre proiectul înfiinţării de autorităţi de management la nivelul 

agenţiilor de dezvoltare regională. 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica/2020/02/17/orban-pregatim-hg-conform-careia-80-din-redevente-pe-exploatarile-de-suprafata-sa-ramana-la-bugetele-locale--450520
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„Deja am luat decizia - sigur că nu am adoptat încă actul normativ - în cadrul ideii 

noastre de simplificare şi de descentralizare, nu dorim ca fondurile care sunt 

alocate către comunităţile locale să mai treacă şi pe la nivel central şi, din cauza 

asta, vrem înfiinţarea de autorităţi de management la nivelul agenţiilor de 

dezvoltare regională, astfel încât managementul proiectelor pe fiecare regiune de 

dezvoltare să fie realizat direct de agenţiile de dezvoltare regională, care practic 

sunt constituite de autorităţile locale, care fiecare va avea o autoritate de 

management astfel încât să nu mai fie necesar să ne plimbăm până la Bucureşti să 

mai facem categorii de proceduri suplimentare şi să simplificăm posibilitatea de a 

accesa fonduri europene”, a explicat premierul interimar. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Coaliţia pentru Dezvoltarea României: Mediul de afaceri din România 

aşteaptă stabilitate fiscală şi modificările fiscale agreate şi promise 

Membrii Coaliţiei pentru Dezvoltarea României (CDR) au avut luni o întâlnire cu 

reprezentanţii Ministerului de Finanţe în cadrul căreia au fost abordate temele cele 

mai presante pentru mediul de afaceri în relaâia cu autorităţile: predictibilitate, 

stabilitate şi implementarea măsurilor agreate. 

„Priorităţile CDR în materie fiscală vizează stabilitatea şi predictibilitatea 

măsurilor fiscale, digitalizarea ANAF, menţinerea cotei unice, reintroducerea 

plafonului la contribuţiile de asigurări sociale, stimularea activităţii de cercetare-

dezvoltare prin operaţionalizarea stimulentelor fiscale deja prevăzute în legislaţie, 

eliminarea plafonului la cesiunea de creanţe”, scriu reprezentanţii CDR. 

De asemenea, prioritatea mediului de afaceri pe termen scurt este adoptarea 

proiectului de modificare a Codului fiscal care conţine măsuri analizate şi agreate 

cu autorităţile în ultimii trei ani: „Introducerea consolidării fiscale, IFRS 16, dar şi 

a proiectului de modificare a Codului de procedură fiscală care reprezintă un pas 

important în echilibrarea relaţiei dintre contribuabili si autorităţile fiscale”, mai 

transmit reprezentanţii CDR. 
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Daniel Anghel, partener PwC şi liderul grupului de lucru pe fiscalitate din cadrul 

CDR, a spus că măsură de a muta data depunerii declaraţiei unice de pe 15 martie 

pe 25 mai este una benefică pentru contribuabili. 

„Ne-am bucurat să constatăm deschiderea domnului Ministru Cîţu la dialog şi 

preocuparea de a identifica soluţii sustenabile pe termen lung pentru România. 

Totodată, salutăm faptul că una dintre priorităţile mediului de afaceri, respectiv 

înlocuirea termenului de 15 martie cu 25 mai pentru depunerea Declaraţiei unice, 

s-a şi pus în practică pentru anul 2020 şi avem speranţa că acesta va deveni noul 

termen stipulat în Codul fiscal”, a declarat Daniel Anghel. 

(Sursa: zf.ro) 

  

 Patronii români, încolțiți de noi creșteri ale salariului minim 

O propunere de lege care prevede creșterea salariului minim pentru angajații cu 

facultate a ajuns spre finalul procedurii de adoptare, iar la nivelul Uniunii 

Europene se discută stabilirea unui salariu minim european, care are ar ridica 

nivelul în România și în alte țări sărace din UE. Patronii români de firme mici și 

mijlocii reuniți în Consiliul IMM s-au plâns luni de intențiile de creștere a 

salariului minim, care le-ar crește cheltuielile. 

Propunerea de lege pentru instituirea unor coeficienți de ierarhizare a salariului 

minim pe economie, inițiată anul trecut de fostul ministru al Muncii, Marius Budăi, 

și alți 36 de parlamentari de la PSD, UDMR, ALDE și Minorități, despre 

care StartupCafe.ro a relatat la vremea respectivă, a ajuns la plenul Camerei 

Deputaților, for decizional. 

Se popune „echilibrarea” sistemului de salarizare între sectorul bugetar și mediul 

economic privat, prin aplicarea unor coeficienți minimali de ierarhizare salarială la 

salariul minim brut pe țară garantat în plată, diferențiat pe criteriul nivelului de 

studii, pentru sectoare de activitate pentru care nu au fost încheiate contracte 

colective de muncă aplicabile la nivelul întregului sector de activitate și pentru care 

nu există legi speciale privind salarizarea sau contract colectiv de muncă la nivel 

de unitate în vigoare. 

https://www.startupcafe.ro/taxe/salariu-minim-facultate-grila-ierarhizare.htm
http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?idp=17931
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Propunerea a primit raport favorabil în unanimitate de la Comisia de muncă a 

Camerei Deputaților, care a mai atenuat din majorările prevăzute de inițiatori și 

adoptate de Senat ca primă cameră sesizată. 

În forma trimisă la plen, angajații cu facultate (de lungă durată) ar urma să aibă un 

coeficient de ierarhizare de 1,7. Asta înseamnă că vor pleca de la un salariu minim 

brut de 3791 de lei, în condițiile în care salariul minim brut pe țară este de 2230 lei, 

de la începutul anul 2020. 

La un salariu minim brut de 3791 de lei, salariul minim net primit de angajatul cu 

facultate (licență) ar fi de 2.288 de lei, iar costul salarial total suportat de firmă 

(salariul întreg) ar fi de 3876 de lei pe lună. 

Reamintim că, în prezent, există deja un salariu minim brut diferențiat pentru 

angajații cu facultate, care au cel puțin un an vechime în muncă în domeniul 

studiilor superioare: 2350 lei brut pe lună. La acest nivel salarial,  remunerația netă 

(în mână) primită de angajat este de 1413 lei, iar costul total plătit de firmă, de 

2403 lei. 

Dacă ar crește conform coeficienților din propunerea de lege de la Parlament, ar 

însemna o creștere a costului salarial pentru angajator de 1473 de lei la fiecare 

salariu minim acordat angajaților cu licență. Aceasta ar însemna o creștere a 

costurilor salariale cu 61,3%, la fiecare astfel de salariu minim, pentru angajtori. 

Conform propunerii de lege, salariul minim ar crește și mai mult la angajații cu 

masterat (coeficient de ierarhizare 1,8) și pentru cei cu doctorat (coeficient 2). 

De asemenea, muncitorii calificați, cei cu școală profesională sau cu liceu ar urma 

să aibă un coeficient de 1,2. Asta ar însemna că vor pleca de la un salairu minim 

brut de 2676 de lei, ceea ce ar presupune un salariu „în mână” de 1615 lei și un 

cost salarial total suportat de angajator de 2736 de lei. 

Aceasta ar însemna o creștere a costului salarial al angajatorului cu câte 456 de lei 

la fiecare astfel de salariu minim acordat, adică o majorare cu 20% a cheltuielilor. 

Pentru alte categorii de lucrători pentru sectoare de activitate pentru care nu au fost 

încheiate contracte colective de muncă aplicabile la nivelul întregului sector de 

activitate și pentru care nu există legi speciale privind salarizarea sau contract 

colectiv de muncă la nivel de unitate se prevăd coeficienți și mai mari: 
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 cei cu studii liceale și calificare și cei cu școală postliceală - 1,25 

 cei cu școală de maiștri - 1,3 

 cei cu studii superioare de scurtă durată - 1,5. 

Pentru muncitorii necalificați se prevede coeficient 1, adică salariul minim pe 

economie. 

Coeficienti de ierarhizare - propunere lege 

În propunerea de lege în forma depusă de inițiatori erau prevăzute creșteri la 

salariul minim și mai mari. Astfel, la angajații cu licență era propus un coeficient 

de ierarhizare de 2,2, cee ace însemna un salariu minim net (în mână) de aproape 

3000 de lei și un cost salarial total suportat de angajator de peste 5.000 de lei, la 

nivelul din 2020 al salariului minim pe economie. 

Luni, 17 februarie 2020, patronii reuniți în Consiliul Național al Întreprinderilor 

Private Mici și Mijlocii din România (CNIPMMR) au cerut oficial Camerei 

Deputaţilor „să respingă proiectul de lege, considerând că acesta încalcă 

dispoziţiile art. 1 alin. 4 şi alin. 5 şi art. 41 alin. 2 din Constituţie, de asemenea 

nefiind efectuat niciun studiu privind impactul asupra IMM-urilor”. 

„Prin acest proiect de lege se introduc 11 salarii minime, respectiv câte unul pentru 

fiecare categorie de studii, conform raportului Comisie pentru muncă şi protecţie 

socială din Camera Deputaţilor, care urmează să fie supus aprobării”, a spus Florin 

Jianu, președintele Consiliului IMM-urilor. 

El consideră că propunerea de lege este neconstituțională pentru că astfel 

Parlamentul ar intra peste prerogativa Guvernului de a stabili salariul minim (care 

se face prin hotărâre de guvern). 

  

Salariul minim european: presiune pe patronii români 

O altă amenințare pentru patronii români vine de la nivelul Uniunii Europene, unde 

se discută deja despre posibilitatea de a se institui un salariu minim european. 
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„Noutatea din această initiativă este dată de modul de calcul prin care salariul 

minim ar fi determinat, acesta urmând să reprezinte 60% din valoarea salariului 

mediu per stat membru UE, acest aspect pentru țările cu un nivel ridicat al 

salariului mediu presupunând un efort financiar semnificativ”, a spus Ovidiu 

Nicolescu, președintele de onoare al Consiliului IMM-urilor. 

El a afirmat că propunerea vine din partea socialiștilor europeni. „Până la această 

dată ne aflăm doar în fața unor propuneri ce urmează să fie înglobate sub forma 

unui proiect care va fi prezentat partenerilor sociali pe parcursul acestui an. După 

consultarea partenerilor sociali, daca se dovedește fezabilă, propunerea de stabilire 

a unui mod de calcul al salariului minim, unitar la nivel european, va fi introdusă în 

Planul de actiune pentru anul 2021 al Comisiei Europene”, a explicat Nicolescu. 

Reprezentantul IMM a arătat că patronii din România vor resimți cel mai puternic 

șoc, dacă se va stabili un salariu minim la 60% din salariul mediu, pentru că țara 

noastră este pe ultimul loc în UE în privința ponderii nivelului salariului minim 

față de cel mediu. În anul 2019, salariul mediu net era de 667 de euro pe lună, iar 

cel minim net, de 264 de euro, adică 39,58% din salariul mediu net. 

 

Sursa: CNIPMMR 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 18 februarie 2020 30 

 

Potrivit lui Nicolescu, creșterea salariului minim pornește dintr-o necesitate 

socială, însă el a avertizat că există riscul ca firmele mici să se închidă, iar 

investitorii străini să plece din România dacă va crește atât de mult salariul minim. 

De asemenea, inflația ar crește, a mai avertizat el. 

În noiembrie 2019, salariul mediu net în România a fost de circa 3.200 de lei net. 

Dacă s-ar aplica măsura de majorare, salariul minim ar ajunge la circa 1.920 de lei 

net. 

La un salariu minim net de 1.920 de lei, o firmă din România ar fi nevoită să 

suporte un cost salarial de 3.337 lei, cu impozitul și contribuțiile sociale aferente. 

În prezent, de la 1 ianuarie 2020, salariul minim brut pe economie este de 2230 de 

lei. Astfel, angajatul primește în mână un salariu net de 1346 lei, iar firma suportă 

în total un salariu întreg de 2.280 de lei. 

Dacă s-ar aplica o majorare europeană descrisă de consultantul fiscal, patronii 

români ar urma să suporte un cost salarial cu 1.057 de lei mai mare decât în 

prezent. Aceasta ar însemna o creștere substanțială a costului cu salariul minim, 

pentru firmele românești, de peste 46%. 

O astfel de majorare, care are la bază procentul de 60% din salariul mediu, ar putea 

conduce noi și noi majorări automate ale salariului minim, de la un an la altul, ca 

un bulgăre de zăpadă care se rostogolește. Aceasta pentru că fiecare creștere a 

salariului minim angrenează o majorare a salariului mediu, care la rândul ei va 

atrage, anul următor, o nouă majorare a salariului minim și tot așa, dacă nu vor 

apărea scăderi în zona salariilor mari din economia națională. 

O astfel de decizie este însă una foarte greu de luat și necesită un proces lung de 

adoptare. 

Pe 14 ianuarie 2020, Comisia Europeană a lansat o primă etapă a consultării cu 

partenerii sociali – firmele și sindicatele – cu privire la „chestiunea salariilor 

minime echitabile pentru lucrătorii din UE”. 

Comisia subliniază că adoptă în prezent „o postură de ascultare”: „vrem să știm 

dacă partenerii sociali sunt de părere că este necesară acțiunea la nivelul UE și, în 

caz afirmativ, dacă doresc să o negocieze între ei”. 

https://www.startupcafe.ro/taxe/salariu-minim-2020-brut-net-part-time-revisal-constructii.htm
https://www.startupcafe.ro/taxe/salariul-minim-european-romania-patroni-angajati.htm
https://www.startupcafe.ro/taxe/salariul-minim-european-romania-patroni-angajati.htm
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„Nu va exista un salariu minim universal”, a subliniat, însă, CE. 

Orice potențială propunere va reflecta tradițiile naționale, indiferent dacă acestea 

constau în contracte colective de muncă sau în dispoziții juridice, a menționat 

executivul Uniunii Europene. 

„Unele țări au deja în vigoare sisteme excelente. Comisia dorește să se asigure că 

toate sistemele sunt adecvate, acoperă suficiente persoane, prevăd o consultare 

aprofundată a partenerilor sociali și dispun de un mecanism de actualizare 

corespunzător”, mai spune Bruxelles-ul. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Business report: Mii de tineri între 15 şi 34 de ani au părăsit definitiv 

România în 2018. Top 5 judeţe din care au plecat; Tot mai multe companii din 

România angajează deținuți. Cu câți bani rămân aceștia 

Mii de tineri între 15 şi 34 de ani au părăsit definitiv România în 2018. Top 5 

judeţe din care au plecat. Peste 10.000 de tineri cu vârsta între 15 şi 34 de ani au 

părăsit definitiv România în 2018, se arată într-o analiză publicată de INACO, o 

comunitate non-profit de manageri, consultanţi, analişti, experţi în domeniul 

economic. Intuitiv, Bucureştiul deschide podiumul numărului de emigranţi tineri 

definitivi, urmat în clasamentul primelor 5 judeţe de: Iaşi, Timiş, Bacău şi Galaţi, 

relatează Adevărul. 

 

Tot mai multe companii din România angajează deținuți. Cu câți bani rămân 

aceștia. Anul trecut, valoarea contractelor încheiate de cele 38 de penitenciare, 

centre de detenţie şi centre educative din România cu diverse companii care au 

angajat deţinuţi a depăşit 75 de milioane de lei, cu 5 milioane de lei în plus față de 

2018. 60% din această sumă a rămas în bugetul închisorilor. Cele mai mari venituri 

le-a avut penitenciarul din Timişoara, care a înregistrat încasări de peste 15 

milioane de lei. Aproape 500 din cei 800 de oameni închişi acolo au drept de 

muncă, potrivit Știrile Protv. 

 

 

https://adevarul.ro/economie/stiri-economice/mii-tineri-15-34-ani-parasit-definitiv-romania-2018-top-5-judete-plecat-1_5e4ab6245163ec42712d6a9a/index.html
https://stirileprotv.ro/stiri/financiar/tot-mai-multe-companii-din-romania-angajeaza-detinuti-cu-cati-bani-raman-acestia.html
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Ritmul de îndatorare ne duce la 60% din PIB în 2025: profilul României în 

Raportul Comisiei pe ”deficitul excesiv”. România a fost pusă vineri, 14 

februarie, în fața raportului Comisiei Europene privind procedura de deficit 

excesiv, după depășirea semnificativă a pragului de 3% din PIB la finele anului 

trecut. Deficitul de 4,6% din PIB pe anul 2019 consemnat de țara noastră a 

declanșat procedura prevăzută de articolul 126 (3) din Tratatul de Funcționare al 

Uniunii Europene, conform Curs de Guvernare. 

 

Milionarul Ioan Niculae se aliază cu un gigant din SUA. Investiție de zeci de 

milioane, la Zimnicea. Grupul agroindustrial Interagro, controlat de milionarul 

Ioan Niculae, are în derulare, în parteneriat cu grupul american Nitron, o investiție 

de aproximativ 22 de milioane de euro pentru amenajarea unui terminal mixt, 

import și export, de îngrășăminte în portul dunărean Zimnicea. Anunțul a venit 

printr-un comunicat de presă al companiei românești. Nitron este unul dintre cei 

mai mari jucători mondiali din domeniu, potrivit Economica.net 

 

Pe bursa românească a fost din nou greu fără „butonul” american. În 

contextul în care bursele americane au fost închise cu ocazia unei sărbători 

naționale, investitorii din piețele financiare ale lumii au ales să nu mute decisiv. 

Absenteismul s-a reflectat și la BVB, unde volumele au fost foarte mici, iar 

oscilațiile, derizorii. Bursa de Valori București a mai traversat încă o zi în care a 

dat măsura despre ce ar însemna fără prezența investitorilor instituționali 

nerezidenți, notează Profit.ro 

 

Evolutia casatoriilor poate descifra viitorul pietei rezidentiale: cumulezi doua 

venituri si poti sa accesezi un credit ipotecar. Cererea din piata rezidentiala 

pentru locuinte noi este alimentata de o suma de factori cu diferite intensitati, insa, 

practic, putem trage linie in urma a doi stimuli relevanti majori pentru constructia 

de noi unitati locative: evolutia economiei locale (inclusiv cresterea salariilor nete 

si a puterii de cumparare) si aspectele demografice (migratia din zonele rurale catre 

cele urbane, precum si evenimentele importante din viata oamenilor precum 

casatoriile, divorturile sau nasterile), scrie Wall-street.ro 

 

 

https://cursdeguvernare.ro/procedura-de-deficit-excesiv-profilul-romaniei-in-raportul-comisiei-pe-termen-scurt-si-pe-termen-lung.html
https://www.economica.net/investi-ie-importanta-la-zimnicea-milionarul-ioan-niculae-vrea-sa-termina-un-terminal-pentru-ingra-amite-impreuna-cu-un-nume-mare-din-sua_179992.html
https://www.profit.ro/povesti-cu-profit/financiar/piata-de-capital/pe-bursa-romaneasca-a-fost-din-nou-greu-fara-butonul-american-19268880
https://www.wall-street.ro/articol/Real-Estate/249990/evolutia-casatoriilor-poate-descifra-viitorul-pietei-rezidentiale.html
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Fără job la 40. Organizațiile vor lupi din ce în ce mai tineri, fără familie și alte 

distrageri, ușor manipulabili, gata de ore suplimentare. Dacă ar fi să facem un 

top al mesajelor cu care ușile angajatorilor se „închid” frecvent în nasul 

candidaților de peste 40 de ani, din România, ar fi: „Echipa e în formare, 

momentan nu ne permitem pe cineva cu skill-urile tale, dar te avem în vedere 

pentru momentul în care va crește echipa și va fi necesară o persoană cu experiența 

ta”. Am decis să mergem mai departe cu un alt candidat, care se potriveste mai 

bine cu rolul și cerințele companiei”. „Ești overqualified, ne temem că te vei 

plictisi si vei pleca”, relatează Republica. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ciolacu spune ca a facut pace cu socialistii europeni, inclusiv Timmermans: 

Vor sprijini demersurile PSD 

Presedintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a mers la Bruxelles si a avut 

intalniri si discutii cu Frans Timmermans, vicepresedinte al Comisiei Europene, si 

Sergei Stanisev. 

 

"Astazi am avut doua intalniri extrem de reusite cu dl. Frans Timmermans, 

Vicepresedintele Executiv al Comisiei Europene si dl. Sergei Stanishev, 

Presedintele Partidului Socialistilor Europeni. Ma bucur ca am clarificat aspectele 

din trecut si la fel de mult ma bucura aprecierea partenerilor nostri europeni fata de 

deschiderea PSD de acum. 

 

De asemenea, am primit asigurarile domnilor Frans Timmermans si Sergei 

Stanishev ca ne sunt alaturi si vor sprijini demersurile PSD. Nu in ultimul rand, 

noul Pact European pentru Mediu, viitorul buget european si alocarile pentru tara 

noastra, dar si salariul minim european s-au aflat pe agenda noastra de discutii", a 

scris Marcel Ciolacu pe Facebook. 

 

Ciolacu a confirmat angajamentul sau pentru a mentine parcursul european al PSD, 

tinand cont de agenda progresista a PES, potrivit unui comunicat de presa. Sergei 

Stanisev si-a exprimat speranta ca PSD sa recastige increderea alegatorilor romani. 

 

https://republica.ro/viata-dupa-40-organizatiile-vor-lupi-din-ce-in-ce-mai-tineri-fara-familie-si-alte-distrageri-usor-manipulabili
https://www.facebook.com/CiolacuMarcel/posts/4152949304730486?__xts__%5b0%5d=68.ARDO7cHl48fpeOZ2JQLZQFExQZOHyF9A1MvPJJ8J9PD1H2_yY-HU02_dbL9EATb26lapS4qiQocHhgg2TsRWMGNU1_ZW5mi2HrkKiYTjnBlPbdr_1Z9O-U3OsU8shIYdCaXTcJM3pPHAs7kmm-EA_HM2usuEltiRghV9LoHyoYmLsPzwI5haCY6RPmb25hI7M-SO6IbBqsE17aBT_u7NtF3RlfNRRl6s72eRUte597THVYZ_i_h0DPn7ENmAt4IjLNg_nEtXuhmu4sm2OVX4CsPJSV_Pic9-T489N1Dz7DEYNRrJRflX3NnOxm6QULKnTKPpHdlKJg2nToHmCq9gBubuBNpr&__tn__=-R
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Amintim ca PSD, in perioada in care a fost condus de Dragnea, a ajuns aproape de 

excluderea din familia europeana socialista. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Fondurile europene, condiţionate de respectarea statului de drept. Decizia 

va fi luată la Bruxelles 

Cel puţin asta prevede un document pregătit pentru summitul de joi de la 

Bruxelles, prin care ţările Uniunii Europene vor condiţiona accesul la finanţare, 

pentru bugetul 2021-2027, de respectarea statului de drept. 

Comisia Europeană va recomanda cum pot fi remediate astfel de probleme, iar 

statele vor decide prin majoritate dacă să le susţină. 

În prezent, mecanismul de întărire a statului de drept se aplică Ungariei și Poloniei, 

ale căror guverne sunt acuzate că încalcă principii de bază ale democraţiei, precum 

independenţa justiției, a mass media şi a mediului academic. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 EUObserver: Statele care contribuie net resping planurile bugetare ale UE 

Statele care contribuie net au respins ultima propunere privind bugetul UE pe şapte 

ani, făcută vineri de preşedintele Consiliului European, Charles Michel, potrivit 

EUObserver, citat de Rador. 

Propunerea survine înaintea unei reuniuni cruciale de joi (20 februarie) şi e foarte 

similară ultimelor planuri avansate de preşedinţia finlandeză a UE în privinţa 

cheltuielilor în general. 

Pentru primul buget UE post-Brexit, Michel a propus 1,074% din PIB-ul UE, peste 

un trilion de euro, care în termeni de plăţi reale e echivalent cu 1,06 din PIB-ul UE. 

E totuşi mai mult decât 1% propus de Germania, Olanda, Danemarca, Suedia şi 

Austria - toate contribuind net la bugetul UE, care acum are o gaură de 12 miliarde 

de euro din cauza părăsirii blocului de către Regatul Unit. 
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Scriind şi în numele Olandei, Danemarcei şi Suediei, într-un editorial în Financial 

Times, premierul austriac Sebastian Kurz a argumentat că o UE mai mică necesită 

un buget mai mic. 

"Acum că avem o uniune mai mică, de 27 de state membre, trebuie pur şi simplu să 

ne croim haina în funcţie de câtă stofă avem. Abordarea responsabilă este în 

această situaţie să stabilim priorităţi în interesul contribuabililor noştri", a scris 

Kurz. 

 

Adună, scade 

Însă cifra totală nu este singura chestiune care le preocupă pe cele patru ţări 

"frugale". 

Michel a adăugat mai multe fonduri, 6 miliarde de euro, la politica de coeziune 

menită a ajuta regiunile mai sărace şi a mai redirecţionat încă un pic de la regiunile 

înfloritoare spre cele mai puţin dezvoltate. 

Noua propunere ar conferi totodată mai multă flexibilitate statelor membre în 

privinţa modului în care pot cheltui banii. 

Dar, alături de politica agricolă, subvenţiile UE încă mai reprezintă cea mai mare 

parte a bugetului, în vreme ce statele care contribuie net argumentează că mai 

mulţi bani ar trebui rezervaţi pentru noile provocări, cum sunt digitalizarea, clima 

şi securitatea. 

"E crucial pentru legitimitatea UE să concentrăm o proporţie semnificativ mai 

mare a bugetului pentru întâmpinarea provocărilor zilei de azi: stimularea unei 

economii inovatoare şi competitive, lupta contra schimbării climei, migraţia şi 

securitatea", a scris Kurz. 

Propunerea lui Michel ar reduce fondurile pentru migraţie şi apărare. El a tăiat şi 

de la politica agricolă, lucru care constituie o linie roşie pentru Franţa şi alte câteva 

state membre. Cu toate acestea, subvenţiile agricole tot constituie o treime din 

buget. 
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Noua propunere include şi Fondul de Tranziţie Justă al Pactului Verde, conţinând 

7,5 miliarde de euro pentru susţinerea zonelor în care înverzirea economiei va 

costa mai mult. 

 

Condiţionare 

 

Fostul premier belgian a propus condiţii mai blânde legate de statul de drept, o 

concesie făcută unor state membre precum Ungaria şi Polonia, cărora le-ar fi mai 

uşor să blocheze orice suspendare a fondurilor UE în caz de nereguli. 

Propunerea iniţială ambiţioasă a Comisiei ar fi făcut dificil pentru un mic număr de 

ţări să oprească sancţiunile motivate de "deficienţe" ale statului de drept, care se 

pot exprima prin îngheţarea fondurilor UE. 

Întrebat dacă e vorba de o concesie făcută statelor central-europene, un oficial UE 

a declarat că "este o tentativă de a aşeza cursorul la mijloc, unde putem găsi un 

compromis". 

Michel a inclus şi aşa-zise "resurse proprii" în propunerea sa, referindu-se la sume 

pe care UE însăşi le-ar putea colecta. 

 

Acestea includ o contribuţie naţională bazată pe deşeuri de plastic şi venituri 

generate de Sistemul de Tranzacţionare a Emisiilor al UE care depăşesc venitul 

mediu anual per ţară. 

Michel a enumerat şi alte posibile viitoare resurse proprii, între care un impozit pe 

tranzacţii financiare, un impozit digital, un impozit pe carbon la graniţă şi o taxă pe 

aviaţie. 

 

"Vrem bani înapoi" 

 

Michel a propus menţinerea unui "rabat" total, o corectare financiară introdusă 

iniţial pentru Regatul Unit, pentru cei mai mari patru contributori, urmând a fi 

eliminat gradual în următorii şapte ani. 
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Lucru care i-a iritat pe "cei patru frugali", care vor să-şi păstreze rabatul. 

Kurz a argumentat că acest lucru înseamnă că cele patru state plus Germania vor 

sfârşi prin a finanţa 75% din plăţile nete către UE. 

"Insistăm pe corectări nete permanente pentru prevenirea dezechilibrelor bugetare 

excesive şi atingerea unui rezultat echitabil, sustenabil", a scris el. 

Comisia şi-a prezentat propunerea iniţială de buget acum aproape doi ani, iar de 

atunci statele membre s-au proptit mereu mai încăpăţânate pe poziţiile lor. 

Michel va încerca să "finalizeze un acord" la reuniunea de joi, a declarat un oficial, 

când liderii UE se vor târgui pentru prima dată pentru fonduri şi vor dezbate 

acoperirea golului lăsat de plecarea Regatului Unit. 

Ţările care vor menţinerea aceluiaşi nivel al subvenţiilor UE ca în actualul buget şi 

"cei patru frugali", care nu vor să se treacă de 1%, marchează o polarizare 

profundă. Ambele grupuri vor avea de plătit mai mult la bugetul UE. 

La sfârşitul săptămânii trecute, preşedintele francez, Emmanuel Macron, a 

avertizat că UE are nevoie de un buget pe măsura ambiţiilor ei. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Uniunea Europeană ameninţă cu reguli mai dure privind conţinuturile 

considerate ''discurs de ură'' 

Companiile din sectorul înaltelor tehnologii s-ar putea confrunta cu reguli şi 

sancţiuni mai dure în Europa dacă nu reuşesc să ţină sub control în mod adecvat 

conţinuturile considerate a fi ''discurs de ură'' şi dezinformarea, a avertizat, luni, la 

Bruxelles, comisarul european pentru piaţa internă, Thierry Breton, după 

convorbirile avute cu directorul executiv al Facebook, Mark Zuckerberg, relatează 

APP. 

 

"Dacă toate platformele care operează pe continentul european nu respectă 

condiţiile pe care tocmai le-am menţionat, da, vom fi nevoiţi să intervenim într-un 

mod mai strict", a declarat Breton jurnaliştilor. 
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Dar Thierry Breton, care conduce politica digitală a UE împreună cu comisarul 

european pentru concurenţă Margrethe Vestager, a avertizat că noua legislaţie ce 

va fi adoptată până la sfârşitul anului ar putea fi mult mai dură în domeniul 

înaltelor tehnologii. 

 

Aceste noi reguli ''pot fi obligatorii pentru a evita acest tip de abuz, deoarece este 

abuziv, atunci când un conţinut total ilegal este diseminat masiv către concetăţenii 

noştri'', a subliniat Breton, potrivit Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 


